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Protokół Nr XI 

z sesji Rady Miejskiej w Nowej Dębie w dniu 30 grudnia 2024 r. 
 

XI sesja Rady Miejskiej odbyła się w Samorządowym Ośrodku Kultury w Nowej Dębie i trwała od godz. 1600 

do godz. 1835. 
 

W sesji uczestniczyło 14  radnych, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu: 

1. Tomasz Dziemianko 

2. Wojciech Kasica 

3. Hubert Kopeć 

4. Beata Kosior 

5. Anita Nowotko-Chmielowiec 

6. Stanisław Rawski 

7. Dariusz Róg 

8. Joanna Serafin 

9. Łukasz Serafin 

10. Stanisław Skimina 

11. Marian Tomczyk 

12. Damian Wolan 

13. Tomasz Wolan 

14. Stanisława Żarkowska 
 

Radni nieobecni: Barbara Jaskot 
 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 

protokołu. 
 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonała Beata Kosior Przewodnicząca Rady Miejskiej, która powitała radnych oraz 

osoby uczestniczące w sesji. Następnie stwierdziła wymaganą liczbę radnych - 14 do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Przewodnicząca poinformowała również, że zgodnie z obowiązującymi przepisami 

sesja jest nagrywana za pomocą urządzeń rejestrujących dźwięk i obraz, a jej przebieg transmitowany jest na 

żywo w internecie.  
 

Ad. 2. Przewodnicząca obrad przedstawiła proponowany porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z IX i X sesji Rady Miejskiej. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Nowa Dęba na 2024 rok, 

b) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowa Dęba, 

c) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, 

d) uchylająca uchwałę w sprawie udzielenia w 2024 roku pomocy finansowej Powiatowi Tarnobrzeskiemu, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Tarnobrzeg, 

f) w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do 

spraw Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Nowa Dęba, 

g) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lokali użytkowych, 

h) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego w ramach przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, 

i) w sprawie ustanowienia pomników przyrody, 

j) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na terenie sołectwa Chmielów „Chmielów Górny, 

k) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (Cygany - bezprzetargowa), 

l) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (Cygany), 
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 m) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (Jadachy), 

 n) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (Poręby Dębskie). 

 o) Uchwała Budżetowa Gminy Nowa Dęba na rok 2025, 

  1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej; 

  2) zapoznanie się z opinią Komisji Budżetowej; 

  3) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej; 

  4) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 

  5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 p) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Dęba, 

 r) w sprawie zaciągnięcia w 2025 roku kredytu długoterminowego, 

 s) w sprawie udzielenia dotacji celowej dla SPZ ZOZ w Nowej Dębie, 

 t) w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Rzeszowie. 

5. Zapytania i wnioski mieszkańców. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zamknięcie obrad. 
 

Przewodnicząca zwróciła się z zapytaniem, czy są uwagi lub wnioski do przedstawionego porządku obrad.  

Elżbieta Gil - sekretarz gminy w imieniu Burmistrza MiG wniosła o zdjęcie z porządku obrad punktu dot. 

podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody. W uzasadnieniu wniosku poinformowała, że 

zgodnie z ustawą o ochronie przyrody projekt w/w uchwały przed jej podjęciem przez radę winien uzyskać 

opinię Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, do chwili obecnej opinia nie wpłynęła do Urzędu MiG. 
 

Głosowanie wniosku w sprawie zdjęcia z porządku obrad punktu dot. podjęcia uchwały w sprawie 

ustanowienia pomników przyrody (pkt 4 i) 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad po wprowadzonej zmianie 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

Ad. 3. Przyjęcie protokołów z IX i X sesji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy są uwagi do protokołu z IX sesji 

Rady Miejskiej w dniu 21 listopada 2024 r., uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z IX sesji Rady Miejskiej 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 
 



Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy są uwagi do protokołu z X sesji Rady 

Miejskiej w dniu 4 grudnia 2024 r., uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z X sesji Rady Miejskiej 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

Ad. 4. Podjęcie uchwał: 

 a) Magdalena Skura - skarbnik gminy, przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta i gminy Nowa Dęba na 2024 rok. Poinformowała, że w przedłożonym projekcie po stronie 

dochodowej wprowadzono: odszkodowanie za przejęcie gruntów od PKP (m. Chmielów), wpływy z podatku 

dochodowego od osób fizycznych, rezerwę subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wynagrodzenia w szkole 

podstawowej, środki na uzupełnienie dochodów gmin, wpływy ze specjalistycznych usług opiekuńczych  

do zwrotu do PUW, nadwyżkę środków w rozdziale - instytucje kultury fizycznej z tytułu zwiększonej 

sprzedaży za wejścia i korzystanie z pływalni, kapitalizacji odsetek na rachunku bankowym oraz z tytułu 

otrzymanego odszkodowania. Zmniejszono dochody i wydatki z Rządowego Funduszu Polski Ład na zadanie 

- przebudowa magistralnych przepompowni ścieków na terenie Gminy Nowa Dęba (realizacja zadania w roku 

2025). Natomiast po stronie wydatkowej zwiększono środki na zadanie przebudowa dróg gminnych, na 

dotację dla Miasta Tarnobrzeg (3 rata za strategię), na opłaty za pobyt w ŚDS oraz na dotację podmiotową dla 

SOK. 
 

Jednocześnie skarbnik gminy zgłosiła autopoprawkę do przedstawionego projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie miasta i gminy Nowa Dęba na 2024 rok polegającą na zwiększeniu dochodów o kwotę   

29 039, 43 zł, w dziale 855, rozdział 85504, paragraf 2690 – 28 039,43 zł w związku z podpisaną umową  

w grudniu (asystent rodziny) i w dziale 855, rozdział 85501, paragraf 092  - 1 000 zł (nienależnie pobrane 

odsetki z tytułu świadczeń, rozliczenia świadczeń z lat ubiegłych, do zwrotu do PUW). 
 

Następnie Przewodnicząca RM zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię. 

Przewodniczący komisji radny Dariusz Róg poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Pytań w związku z przedstawionym projektem uchwały nie zgłoszono.  
 

Głosowanie nad wniesioną autopoprawką w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy Nowa Dęba na 2024 

rok 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

Z kolei pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały wraz ze zgłoszonymi zmianami. 

 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/99/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie zmian  

w budżecie miasta i gminy Nowa Dęba na 2024 rok 
 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 
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NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 b) Magdalena Skura przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Nowa Dęba. Poinformowała, że zmiany w WPF dotyczą dochodów, które 

zwiększono o 1 470 457 zł, z czego dochody bieżące zwiększono o 2 220 457 zł, w tym udział we wpływach 

z PIT zwiększono o 1 654 756 zł, subwencję ogólną zwiększono o 359 440 zł, dochody z tytułu dotacji  

i środków przeznaczonych na cele bieżące zwiększono o kwotę 13 640 zł, pozostałe dochody zwiększono  

o kwotę 192 621 zł. Dochody majątkowe zmniejszono o kwotę 750 000 zł. Natomiast wydatki ogółem 

zwiększono o 1 470 457 zł, z czego: wydatki bieżące zwiększono o kwotę 420 777,27 zł, w tym wynagrodzenia 

i składki od nich naliczone zwiększono o kwotę 85 985,27 zł, pozostałe wydatki zwiększono o kwotę 334 792 

zł, wydatki majątkowe zwiększono o 1 049 679,73 zł. Przychody nie uległy zmianie, deficyt nie uległ zmianie 

i wynosi 16 149 698,52 zł, rozchody nie uległy zmianie, kwota długu nie zmieniła się. 

Jednocześnie skarbnik gminy zgłosiła autopoprawkę polegającą na dostosowaniu zmian w WPF wynikających  

z uprzednio podjętej uchwały w sprawie zmian w budżecie na kwotę 29 039, 43 zł. 

 

Następnie Przewodnicząca RM zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię. 

Przewodniczący komisji radny Dariusz Róg poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Pytań w związku z przedstawionym projektem uchwały nie było. 
 

Głosowanie nad wniesioną autopoprawką w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Nowa Dęba, 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/100/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowa Dęba 

 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1):  Barbara Jaskot 

  

 c) następnie skarbnik gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. Poinformowała, że łączna kwota wydatków 

wynosi 1 171 548,99 zł i dotyczy 13 zadań, przedstawiła szczegółowy opis zadań, który stanowi załącznik do 

uchwały. 

 

Przewodnicząca RM zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię. Przewodniczący 

komisji radny Dariusz Róg poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Pytań  

w związku z przedstawionym projektem uchwały nie było. 
 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/101/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie ustalenia 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 d) z kolei Magdalena Skura przedstawiła uzasadnienie do uchwały uchylającej uchwałę w sprawie 

udzielenia w 2024 roku pomocy finansowej Powiatowi Tarnobrzeskiemu. Poinformowała, że 30 stycznia  br. 

podjęta została uchwała w sprawie udzielenia w 2024 roku pomocy finansowej Powiatowi Tarnobrzeskiemu 

do wysokości 200 000 zł z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa/Rozbudowa drogi 

powiatowej ul. 1 Maja w Nowej Dębie”. Powiat Tarnobrzeski dokonał zmiany nazwy zadania i terminu jego 

realizacji na 2025 rok. 
 

Przewodnicząca Beata Kosior się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię do w/w projektu. 

Przewodniczący komisji radny Dariusz Róg poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/102/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE uchylająca uchwałę  

w sprawie udzielenia w 2024 roku pomocy finansowej Powiatowi Tarnobrzeskiemu 
 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 e) skarbnik gminy odczytała uzasadnienie do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Miasta Tarnobrzeg,  zgodnie z którym Gmina Nowa Dęba wraz z Miastem Tarnobrzeg 

od roku 2022 realizuje zadanie pn. „Strategia Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Tarnobrzeg na lata 2021-2027”. W roku 2024 były ponoszone wydatki za opracowanie w/w 

strategii, a obecnie pozostała do zapłaty 3 rata, stąd należy skorygować kwotę pomocy. 
 

Przewodnicząca Beata Kosior się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię do w/w projektu. 

Przewodniczący komisji radny Dariusz Róg poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/103/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE zmieniająca uchwałę  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Tarnobrzeg 
 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 f) Maria Kosiorowska – kierownik M-G OPS przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Nowa Dęba. Poinformowała, że w ostatnim okresie czasu do 

wielu gmin województwa podkarpackiego wpłynęły skargi złożone przez prokuratorów rejonowych na 

uchwały dotyczące trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej. Skarga taka wpłynęła również na uchwałę obowiązującą w naszej 
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jednostce. Wniesiona skarga dotyczy tylko części w/w uchwały, tj. § 1 ust. 3 i 4.  W przedłożonym projekcie 

uchwały uwzględniono zmiany zapisów, które były przedmiotem skargi. 
 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Sportu, Zdrowia, Spraw 

Statutowych i Społecznych o opinię do w/w projektu. Przewodniczący komisji Stanisław Rawski 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Nie zgłoszono pytań do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/104/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie trybu  

i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw pPzeciwdziałania 

Przemocy Domowej w Gminie Nowa Dęba 

 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 g) Mieczysław Nalepa – kierownik Referatu SK  odczytał uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lokali użytkowych. Poinformował, że projekt dotyczy 

lokali użytkowych w budynku nr 4 przy ulicy Jana Pawła II , na potrzeby kontynuacji prowadzonych 

działalności gospodarczych, tj.: Poradni Laryngologicznej i Okulistycznej, pracowni protetycznej, gabinetu 

stomatologicznego, gabinetów lekarskich, usługowego zakładu optycznego i gabinetu pielęgniarek 

środowiskowo-rodzinnych oraz w budynku nr 4 przy ulicy Chopina na potrzeby prowadzenia sklepu 

chemicznego. 

 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej, 

Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa o opinię do w/w projektu. Przewodniczący komisji Damian 

Wolan poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Nie zgłoszono pytań do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie:  UCHWAŁA NR XI/105/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lokali użytkowych 

 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej, 

Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa o opinię do w/w projektu. Przewodniczący komisji Damian 

Wolan poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Nie zgłoszono pytań do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13): Tomasz Dziemianko, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, Stanisław Rawski, 

Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, Damian Wolan, Tomasz 

Wolan, Stanisława Żarkowska 

BRAK GŁOSU (1): Wojciech Kasica 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 h) następnie kierownik Ref. SK przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w ramach 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, zgodnie z którym Gmina Nowa Dęba jako 
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organizator publicznego transportu zbiorowego planuje wzorem lat ubiegłych wykonywanie przewozów na 

linii komunikacyjnej Nowa Dęba – Buda Stalowska - Nowa Dęba. Zgodnie z ustawą o Funduszu rozwoju 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, gmina może ubiegać się jak co roku  

o dofinansowanie do realizacji w/w przewozów, jednak warunkiem uzyskania dofinansowania jest zawarcie 

umowy z operatorem wykonującym przewozy na danej linii komunikacyjnej. Umowa może być zawarta 

bezpośrednio, bowiem gmina spełnia warunek ustawowy wynikający z art. 22 ust. 1 pkt 1, tj. średnia wartość 

roczna przedmiotu umowy jest mniejsza niż 1 mln euro lub świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego dotyczy świadczenia tych usług w wymiarze mniejszym niż 300 tys. kilometrów 

rocznie. W przypadku gminy Nowa Dęba planowany wymiar kilometrów rocznie szacuje się na 36 288 km. 

 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię do w/w 

projektu. Przewodniczący komisji Damian Wolan poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/106/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego w ramach 

przewozów autobusowych o charakterze użytyczeności publicznej 

 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13): Tomasz Dziemianko, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, Stanisław Rawski, 

Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, Damian Wolan, Tomasz 

Wolan, Stanisława Żarkowska 

BRAK GŁOSU (1): Wojciech Kasica 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 i) w sprawie ustanowienia pomników przyrody (punkt zdjęto z porządku obrad) 

  

 j) Magdalena Stróż – kierownik Ref. GPN przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

terenie sołectwa Chmielów „Chmielów Górny. Poinformowała, że rada podjęła 29 czerwca 2022 r. uchwałę 

w tej sprawie, jednak z uwagi na procedurę dotyczącą uzyskania zgody na zmianę przeznaczenia gruntów 

rolnych i leśnych na cele nierolnicze i nieleśne objętych opracowaniem proponuje się dopuszczenie 

sporządzenia i uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w częściach. Umożliwi to 

szybsze procedowanie części planu nieobjętego wnioskami na zmianę przeznaczenia gruntów. 

 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej, 

Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa o opinię do w/w projektu. Przewodniczący komisji Damian 

Wolan poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Nie zgłoszono pytań do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/107/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE zmieniająca uchwałę  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na terenie 

Sołectwa Chmielów „Chmielów Górny 

 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13): Tomasz Dziemianko, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, Stanisław Rawski, 

Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, Damian Wolan, Tomasz 

Wolan, Stanisława Żarkowska 

BRAK GŁOSU (1): Wojciech Kasica 
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NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 k) z kolei Magdalena Stróż odczytała uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości. Wyjaśniła, że z wnioskiem o sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości nr 

nr 1384/10 i 1385/8 położonych w obrębie Cygany wystąpił właściciel nieruchomości przyległej, tj. nr 1384/9  

i zamierza je wykorzystać na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości, której jest właścicielem. 

 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej, 

Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa o opinię do w/w projektu. Przewodniczący komisji Damian 

Wolan poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Nie zgłoszono pytań do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/108/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości 

 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 l) następnie kierownik Ref. GPN przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie Cygany. Zgodnie z ustalonymi warunkami zabudowy 

nieruchomości są przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne. Zebranie Wiejskie 

Mieszkańców Sołectwa Cygany wyraziło zgodę na sprzedaż przedmiotowych nieruchomości. 

 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej, 

Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa o opinię do w/w projektu. Przewodniczący komisji Damian 

Wolan poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Nie zgłoszono pytań do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/109/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości 

 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 m) uzasadnienie do kolejnego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

przedstawiła Magdalena Stróż. Wyjaśniła, że działka nr 2233/4 położona w Jadachach stanowi własność osoby 

fizycznej i po jej wykupieniu przez gminę zostanie przeznaczona pod budowę parkingu, który będzie służył 

osobom korzystającym z usług przewozów kolejowych. 
 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej, 

Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa o opinię do w/w projektu. Przewodniczący komisji Damian 

Wolan poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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W dyskusji nad projektem uchwały radny Marian Tomczyk złożył zapytanie, dlaczego nie dokonano zamiany 

działki, co było przedmiotem rozmów w roku ubiegłym. Burmistrz odpowiadając na pytanie wyjaśnił, że 

negocjacje  z właścicielem nieruchomości były prowadzone, jednak nie doszło do porozumienia, gdyż wyceny 

działek nabywanych przez gminę dokonuje rzeczoznawca, i burmistrz nie może ustalać ceny samodzielnie. W 

ocenie właściciela były to wyceny,  które nie satysfakcjonowały go, w związku z tym zrezygnował  z zamiany 

na rzecz sprzedaży. 

 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/110/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości 

 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 n) z kolei Magdalena Stróż odczytała uzasadnienie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości, tj. działki nr 901/9 położonej w obrębie Poręby Dębskie, stanowiącej własność osoby 

fizycznej. Na działce tej została wybudowana przepompownia ścieków, w związku z tym zachodzi 

konieczność wykupienia jej przez gminę.  
 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej, 

Inwestycji, Ochrony Środowiska i Rolnictwa o opinię do w/w projektu. Przewodniczący komisji Damian 

Wolan poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Nie zgłoszono pytań do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie: UCHWAŁA NR XI/111/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości 

 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, 

Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, 

Damian Wolan, Tomasz Wolan, Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (1): Barbara Jaskot 

  

 o) Uchwała Budżetowa Gminy Nowa Dęba na rok 2025, 

1) Magdalena Skura – skarbnik gminy przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały budżetowej: budżet gminy 

Nowa Dęba na rok 2025 przygotowano na podstawie danych otrzymanych z Ministerstwa Finansów (PIT, CIT 

oraz subwencja uzupełniająca), otrzymanych decyzji Wojewody Podkarpackiego o przyznanych dotacjach, 

informacji z Krajowego Biura Wyborczego oraz wg posiadanych rejestrów.  

Dochody budżetowe zaplanowano w łącznej kwocie 135 169 508,30 zł, w tym:  

1) dochody bieżące – 104 682 251,00 zł  

2) dochody majątkowe – 30 487 257,30 zł  

zaś wydatki budżetu zaplanowano w łącznej kwocie 150 626 155,14 zł, w tym: 

1) wydatki bieżące w kwocie – 104 386 707,00 zł,  

2) wydatki majątkowe w kwocie – 46 239 448,14 zł i są wyższe nad planowanymi dochodami o kwotę 

15 456 646,84 zł.  

Po stronie wydatkowej w pierwszej kolejności zabezpieczono środki na realizację statutowych zadań gminy, 

w tym na utrzymanie jednostek organizacyjnych gminy: 
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1) Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w wysokości 8 362 533,-zł (w tym środki dotacyjne 

i dochody własne); 

2) Środowiskowego Domu Samopomocy w wysokości 1 660 743,-zł, w całości finansowanego z dotacji 

budżetu państwa; 

3) Samorządowego Ośrodka Sportu i Rekreacji w wysokości 6 171 398,-zł, w całości finansowanego  

z budżetu gminy, w tym z wypracowanych dochodów własnych 1 099 500 zł, 

4) placówek oświatowych na kwotę 38 261 100 zł, w tym: szkoły podstawowe, przedszkola, klasy „0", 

punkty przedszkolne w sołectwach, dowóz uczniów, obsługa finansowa (BOJS), środki na 

dokształcanie nauczycieli, ZFŚS nauczycieli emerytów i rencistów; 

5) Biura Obsługi jednostek Samorządowych w wysokości 2 098 100 zł; 

6) Żłobka Miejskiego w wysokości 1 066 000 zł, w tym dochody od rodziców oraz z ZUS w kwocie  

920 000 zł; 

7) Urzędu Miasta i Gminy - pozostałe zadania w kwocie 93 006 281,14 zł, w tym na realizację zadań 

inwestycyjnych na kwotę 46 000 160,14 zł. 

Budżet gminy na 2025 rok jest budżetem z deficytem w kwocie 15 456 646,84 zł, gdzie deficyt w stosunku 

do roku 2024 jest niższy o 675 344,42 zł. Przychody budżetu zaplanowano w kwocie 19 072 500,48 zł. 

Rozchody budżetu zaplanowano w kwocie 3 615 853,64 zł. 

Zmiany w uchwale budżetowej w stosunku do projektu budżetu: po stronie wydatkowej uwzględniono 

wniosek Komisji Budżetowej, który wprowadza zmianę w dziale 900, rozdział 90095,  paragraf 6050 

kwota 20 000 zł przeznaczona na zadanie pn. „Przebudowa budynku przy ul. Leśnej w Nowej Dębie - była 

stolarnia" zostaje przeznaczona na nowe zadanie w dziale 754, rozdział 75412, paragraf 6050  

pn. „Wykonanie wylewki w garażu OSP Poręby Dębskie". W projekcie uchwały budżetowej 

uwzględnione zostały uwagi RIO w Rzeszowie. 

Jednocześnie skarbnik gminy zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały, na str. 11 w podsumowaniu 

wydatków majątkowych w dziale 750 powinna być kwota 1 625 663,2 zł (2 razy dodana jedna dotacja). 

 

  2) Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię do w/w 

projektu. Przewodniczący Dariusz Róg poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

  3) Skarbnik Gminy przedstawiła Uchwałę nr XI/54/2024 z 16 grudnia 2024 roku Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie stanowiącą opinię o projekcie uchwały budżetowej Miasta i 

Gminy Nowa Dęba na 2025 rok, opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

  4) w dyskusji nad projektem uchwały budżetowej głos zabrali: 

- Łukasz Serafin, zwrócił się z pytaniem do pani skarbnik czy projekt budżetu uwzględnia zaciągnięcie 

kredytu, jeżeli tak, to w jakim stopniu gmina będzie zadłużona po wzięciu tego kredytu, którego kwota wynosi 

19 mln oraz jakie możliwości kredytowe będzie mieć gmina i jakie zadania będą realizowane z tego kredytu, 

– Stanisław Skimina zwrócił się z zapytaniem do burmistrza, czy w budżecie gminy na 2025 rok wpisano 

faktyczną czy przewidywaną kwotę subwencji - kwotę na potrzeby oświatowe, jakie gmina otrzymała od 

państwa. Drugie pytanie dotyczyło wzrostu wydatków na oświatę, bowiem budżet państwa zakłada 11,4% 

wzrostu na cele oświatowe, 

- Tomasz Wolan w nawiązaniu do pytania  Łukasza Serafina  dot. kredytu, poinformował, że uchwalając 

budżet z kredytem, z deficytem ponad 19 mln zł, w tym właśnie 15 mln na pokrycie deficytu, stawiamy  

przyszłość Gminy na ostrzu noża. W dalszej wypowiedzi stwierdził, że jeżeli sięgamy po gigantyczne 

pieniądze tylko po to, aby zakleić dziurę budżetową, to świadomie rezygnujemy z jakiejkolwiek przyszłości, 

zaciągnięcie takiego zobowiązania oznacza, że zarówno my, jak i nasze następne kadencje będziemy skazani 

na zarządzanie środkami na bieżące utrzymanie, możemy zapomnieć o inwestycjach, rozwoju czy poprawie 

jakości życia mieszkańców, grozi to zagrożeniem dla bieżącego funkcjonowania gminy, co w przypadku, gdy 

za kilka lat  przy wzrastających kosztach obsługi długu zabraknie środków na utrzymanie szkół, dróg czy 

instytucji kultury, jak wytłumaczymy mieszkańcom, że najpierw zmuszaliśmy ich do oszczędności likwidując 

lub ograniczając finansowanie inicjatyw lokalnych, podnosząc podatki, a teraz decydujemy o kolejnych 
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milionach kredytu. Każda rada ma obowiązek patrzeć w przyszłość, a nie działać tylko tu i teraz. Takie 

działania zagrażają funkcjonowaniu samorządu. Zaapelował, by każdy radny, zanim podniesie rękę za 

budżetem w tym kształcie, zapytał sam siebie, czy jest gotów ponieść odpowiedzialność za zahamowanie 

rozwoju gminy, czy wie, co oznacza brak możliwości finansowania w kryzysowych momentach?, czy chce 

odpowiadać przed mieszkańcami  za brak jakichkolwiek działań w kolejnych latach. Jeśli nie zdaje sobie ktoś 

z tego sprawy, nie powinien podejmować tak brzemiennej w skutkach decyzji. 

- Tomasz Dziemianko poprosił o odpowiedź w kwestii kredytu, a mianowicie jeżeli w roku bieżącym kredyt 

wyniesie 15 mln, to możliwość wzięcia kredytu w roku następnym to ok. 2 mln zł, czyli praktycznie 

możliwości kredytowe wykorzystaliśmy. Z kolei zwrócił się o wyjaśnienie kwot rat kredytu, dlaczego na 

przykład w przyszłym roku i kolejnych  300 tys., a za kilkanaście lat 4 mln. Dodał, że w zeszłej kadencji też 

braliśmy kredyty, tylko braliśmy kredyty przeważnie na Polski Ład, gdzie było finansowanie od 2 do 10%, to 

było racjonalne, proste finansowanie. 

Odpowiedzi i wyjaśnień na zadane pytania udzielił burmistrz Wiesław Ordon: budżet ma dwie strony, stronę 

dochodową i stronę wydatkową, i niewątpliwie jest to bardzo ambitny budżet, największy w historii naszej 

Gminy, ale wynikający z tego, że jest kontynuacją i rzeczami nowymi. W tej kadencji są radni, którzy 

podejmowali decyzje np. przed 2 laty, w roku ubiegłym, i te decyzje dzisiaj nas obciążają, musimy te zadania 

wykonać. Więc to nie jest tak, że powstało coś nowego, co nie jest znane państwu radnym zadającym pytania. 

Są radni, którzy przyszli do rady ze swoimi pomysłami, propozycjami i chcą je zrealizować dla mieszkańców,  

i te zadania zostały tu w części uwzględnione. Nie wszystkie zadania da się zrealizować tylko i wyłącznie ze 

środków zewnętrznych, bo nie na wszystko możemy otrzymać środki, coraz mniej środków płynie  w formie 

dotacji, pojawiają się inne instrumenty, tzw. zwrotne i o takie instrumenty będziemy się starać. Ten budżet to 

150 mln zł  i z tego 104 mln zł to wydatki bieżące, 46 mln zł wydatki  inwestycyjne. Żeby zrealizować te 

zadania musimy się posiłkować kredytem, który zawsze był instrumentem wspierającym rozwój gminy. 

Trzeba tylko mieć świadomość,  że ten kredyt trzeba będzie spłacić, czy za rok, czy za 20 lat, to już kwestia 

umowna pomiędzy samorządem a kredytodawcami czy pożyczkodawcami. Wydłużamy czas spłat, by mieć 

jeszcze możliwość w kolejnych, najbliższych latach realizować zadania, które są oczekiwane i na które mamy 

zamiar pozyskiwać jeszcze środki.  

Nie stawiamy Gminy na ostrzu noża, jak padło w jednym stwierdzeniu. Czy będziemy realizować cały ten 

założony zestaw zadań inwestycyjnych, które są w planie?, chcielibyśmy, ale zdaję sobie sprawę,  że niektóre 

zadania mogą nie być zrealizowane z różnych powodów. Chociażby z tego powodu, że nie będzie środków 

zewnętrznych i trzeba będzie pewne decyzje przesuwać w czasie. Kredyt w sposób bezpośredni wiąże się  

z bieżącym utrzymaniem gminy. Bieżące utrzymanie gminy realizowane jest ze środków bieżących, 

oczywiście mają na niego wpływ również kwestie kredytowe, bo spłata odsetek wchodzi w wydatki bieżące. 

W poprzedniej kadencji odsetki wynosiły ok. 200 tys. zł, a nawet 2 mln zł, jak się kończyła poprzednia 

kadencja. Dzisiaj zakładamy 2 mln 200 tys. zł. Mam nadzieję, że odsetki będziemy mogli spłacać, że one będą 

mniejsze, a być może, tak jak mówiłem, będziemy się starali ubiegać o to, żeby częściowo zamienić 

poprzednie kredyty i te planowane obecnie na pożyczki, które są w miarę tanie, bo takie są możliwe do 

zdobycia. Realizowaliśmy zadania z Polskiego Ładu, bo to był dobry projekt, dawał szansę samorządom, ale 

to nie jest tak, że to był projekt, w którym finansowanie wynosiło  95%, były zadania, o których wspomniał 

radny Tomasz Wolan, dotacja wynosiła 7,5 mln, a wartość zadania 12 mln. Na koniec tego roku podjęliśmy 

działania zmierzające do ograniczania pewnych wydatków,  żeby jednak ten budżet zamknąć, a teraz musimy 

przyglądać się wydatkom bieżącym, szukać oszczędności  i takie działania będą podejmowane. 

Burmistrz podsumowując uwagi radnych i racjonalną, ważną troskę o funkcjonowanie naszej gminy, 

zaznaczył, że wiele z tych zadań podejmowanych jest właśnie z myślą o przyszłości. Dodał, że dzisiaj w jednej 

z gmin, gdzie toczyła się długa debata budżetowa, wskazywano gminę Nowa Dęba, gdzie rozwój jest 

widoczny w ostatnich latach,  i jest pewnym wzorcem do naśladowania, i mam nadzieję, że w kolejnych latach 

też tak będzie. 

Ponadto poinformował, że podejmowane są starania o to,  żeby zwiększyć dochody budżetowe, m.in. poprzez 

budowę osiedla przy ul. Niżańskiej, gdzie będą mieszkać mieszkańcy, którzy będą rozliczać się w naszym 
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urzędzie skarbowym, i z tego tytułu będą wpływy do budżetu. Tworzymy warunki i w tym budżecie są zadania 

tym warunkom poświęcone. Pozyskaliśmy 13 mln zł, 3 mln zł po przystąpieniu do SIM, kolejne 10 mln zł  

w ostatnich dniach wpłynęło do budżetu gminy, przekażemy je na rzecz Społecznej Inicjatywy 

Mieszkaniowej, aby rozpoczęła się budowa oczekiwanego osiedla. To jest szansa i musimy zadbać podobnie 

jak o tereny na osiedlu Północ, gdzie też są pieniądze w budżecie przewidziane pod potrzeby inwestorów. 

Poprosił, aby podejść do budżetu w sposób racjonalny, nie straszyć mieszkańców, że za chwilę to się gmina 

„wykolei”, bo jesteśmy na ostrzu noża, jak to niektórzy stwierdzają. Samorząd funkcjonuje od 34 lat, na pewno 

rok 2025 będzie specyficzny  pod tym względem, jeżeli chodzi o wydatki bieżące, bo zmieniła się ustawa, ale 

będziemy szukać pieniędzy, żeby gmina się rozwijała, bo naprawdę ma szansę. 

Odpowiadając na pytanie radnego Stanisława Skiminy poinformował, że gmina nie otrzymała subwencji 

oświatowej, ale w oświacie jest wzrost wydatków o 20%, jest to związane z podwyżką wynagrodzeń dla 

nauczycieli. 

Radny Łukasz Serafin nawiązując do wypowiedzi burmistrza poprosił o odpowiedź dotyczącą możliwości 

kredytowych gminy po zaciągnięciu kredytu, którego wysokość określona jest w uchwale. 

Odpowiedzi udzieliła Magdalena Skura – skarbnik gminy, która poinformowała, że po zaciągnięciu 

planowanego kredytu na 2025 rok zadłużenie gminy będzie stanowiło 58,90% możliwości. Zgodnie z ustawą 

o finansach publicznych do tej pory była zasada 60% (relacja łącznej kwoty długu do dochodów). Na obecną 

chwilę są przedłużone reguły fiskalne do 2029 roku, gdzie możemy się zadłużać do 100% dochodów, więc te 

możliwości według starych zasad są już ograniczone, według nowych, poluzowanych, mamy jeszcze do 140 

mln, ale nie zmienia to faktu, że każde zaciągnięcie kredytu rodzi problemy z wydatkami bieżącymi, jakimi 

są spłaty kredytów i spłaty odsetek od kredytów. 

Zastępca burmistrza Marek Kopeć uzupełniając wypowiedź burmistrza poinformował, że 46 mln zł na wydatki 

majątkowe, to środki pozyskane w kwocie  30 mln, a 16 mln to środki własne.  

Sąsiednie samorządy przyglądają się, że na terenie naszej gminy powstała 18 Brygada Artylerii, rozwijają się 

firmy, więc musimy zacząć inwestować i stworzyć takie warunki, aby ci ludzie chcieli się osiedlać, bo to jest 

jedyna szansa. 

  5) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

  

Głosowanie w sprawie: UCHWAŁA NR XI/112/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE Uchwała 

Budżetowa Gmina Nowa Dęba na 2025 rok. 

 

Wyniki głosowania: ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9): Beata Kosior, Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, 

Marian Tomczyk, Damian Wolan, Stanisława Żarkowska 

PRZECIW (2): Tomasz Dziemianko, Wojciech Kasica 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Hubert Kopeć, Anita Nowotko-Chmielowiec, Tomasz Wolan 

NIEOBECNI (1) 

Barbara Jaskot 

  

Przewodnicząca Rady Beata Kosior o godz. 1743 ogłosiła przerwę w obradach, po przerwie sesja była 

kontynuowana od godz. 1757. 

Posiedzenie sesji o  godz. 1743 opuścili Tomasz Dziemianko i Tomasz Wolan. 

 

 p) uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  (WPF) 

Gminy Nowa Dęba odczytała skarbnik gminy, która poinformowała, że WPF sporządzana jest w celu 

przeprowadzenia oceny sytuacji finansowej jednostki samorządu terytorialnego przez jej organy, 

mieszkańców, instytucje finansowe oraz organy nadzoru. Obowiązek sporządzenia WPF jest jedną  
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z zasadniczych zmian wprowadzonych ustawą z dnia 27 sierpnia 2009 r. odnoszących się do zagadnień 

gospodarki finansowej jednostek samorządu terytorialnego. Regulacja ta stwarza możliwość kompleksowej 

analizy sytuacji finansowej jednostki oraz możliwość oceny podejmowanych przedsięwzięć z perspektywy 

ich znaczenia dla samorządu. W zamyśle prawodawcy WPF jednostki samorządu terytorialnego ma być 

instrumentem nowoczesnego zarządzania finansami publicznymi. W WPF Gminy Nowa Dęba zastosowano 

wzory załączników (załącznik nr 1 do uchwały) zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Finansów z dnia 10 

stycznia 2013 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej jednostki samorządu terytorialnego. Podstawą 

opracowania WPF Gminy Nowa Dęba jest projekt uchwały budżetowej na 2025 rok, wartości planowane na 

koniec III kwartału 2024 roku, dane sprawozdawcze z wykonania budżetu Gminy Nowa Dęba za lata 2022 i 

2023 oraz wytyczne Ministra Finansów dotyczące stosowania jednolitych wskaźników makroekonomicznych, 

będących podstawą oszacowania skutków finansowych projektowanych ustaw (aktualizacja – październik 

2024 r.). Uzasadnienie stanowi załącznik do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię do w/w 

projektu. Przewodniczący komisji Dariusz Róg poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie w sprawie: UCHWAŁA NR XI/113/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Dęba 

 

Wyniki głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne:  

ZA (11): Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna 

Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, Damian Wolan, Stanisława Żarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Wojciech Kasica 

NIEOBECNI (3): Tomasz Dziemianko, Barbara Jaskot, Tomasz Wolan 

  

 r) następnie Magdalenia Skura odczytała uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia w 2025 

roku kredytu długoterminowego informując, że celem prawidłowej realizacji budżetu niezbędne jest 

zaciągnięcie kredytu w kwocie 19 072 500,48 zł, w tym: na spłatę rat wcześniej zaciągniętych pożyczek  

i kredytów 3 615 853,64 zł oraz na planowany deficyt na kwotę 15 456 646,84 zł. Zaciągnięcie planowanego 

kredytu nastąpi z chwilą uzyskania pozytywnej opinii RIO w Rzeszowie o możliwości jego spłaty oraz po 

wyborze banku w trybie ustawy prawo zamówień publicznych. Uruchomienie kredytu nastąpi tylko wtedy, 

gdy zaistnieje taka konieczność. Nadmieniam, że planowane raty spłat w/w kredytu ujęte są w WPF Gminy 

Nowa Dęba na lata 2026 – 2037. 

 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię do w/w 

projektu. Przewodniczący komisji Dariusz Róg poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Do dyskusji zgłosił się Łukasz Serafin, który wniósł, aby pani skarbnik jeszcze raz powiedziała, jaka będzie 

relacja zadłużenia do możliwości kredytowania się Gminy na przyszłe lata po zaciągnięciu kredytu. 

Magdalena Skura poinformowała, że po zaciągnięciu kredytu poziom zadłużenia wyniesie 58,90%. Jest to 

relacja łącznej kwoty długu do dochodów ogółem pomniejszonych o planowane kwoty dotacji. Więc do 

zaciągnięcia zostaje nam około 70 mln.  

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Głosowanie w sprawie: UCHWAŁA NR XI/114/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie 

zaciągnięcia w 2025 roku kredytu długoterminowego. 

 

Wyniki głosowania: ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (9): Beata Kosior, Stanisław Rawski, Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, 

Marian Tomczyk, Damian Wolan, Stanisława Żarkowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Wojciech Kasica, Anita Nowotko-Chmielowiec 

BRAK GŁOSU (1): Hubert Kopeć 

NIEOBECNI (3): Tomasz Dziemianko, Barbara Jaskot, Tomasz Wolan 

  

 s) z kolei skarbnik gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

celowej dla SPZ ZOZ w Nowej Dębie. Pismem z dnia 6 listopada 2024 r. SPZ ZOZ zwrócił się  

o zabezpieczenie w budżecie na rok 2025 środków finansowych na potrzeby Szpitala Powiatowego w Nowej 

Dębie. Pomoc ta pozwoli na zakup aparatury medycznej.  

 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię do w/w 

projektu. Przewodniczący komisji Dariusz Róg poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie w sprawie: UCHWAŁA NR XI/115/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie 

udzielenia dotacji celowej dla SPZ ZOZ w Nowej Dębie 

 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12): Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, Stanisław Rawski, 

Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, Damian Wolan, 

Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (3): Tomasz Dziemianko, Barbara Jaskot, Tomasz Wolan 

  

 t) Magdalena Skura odczytała uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie przekazania środków 

finansowych dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Rzeszowie. Poinformowała, że komendant jednostki, tak 

jak w latach poprzednich, zwrócił się do Burmistrza Miasta i Gminy Nowa Dęba o zabezpieczenie w roku 

2025 środków finansowych na wsparcie finansowe nowodębskiego Komisariatu Policji z przeznaczeniem na 

wykonanie i montaż bram wraz z napędem elektrycznym do czterech garaży, w których parkowane są pojazdy 

służbowe 

 

Przewodnicząca Beata Kosior zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Budżetowej o opinię do w/w 

projektu. Przewodniczący komisji Dariusz Róg poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Głosowanie w sprawie: UCHWAŁA NR XI/116/2024 RADY MIEJSKIEJ W NOWEJ DĘBIE w sprawie 

przekazania środków finansowych dla Komendy Wojewódzkiej Policji w Rzeszowie 

 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12): Wojciech Kasica, Hubert Kopeć, Beata Kosior, Anita Nowotko-Chmielowiec, Stanisław Rawski, 

Dariusz Róg, Joanna Serafin, Łukasz Serafin, Stanisław Skimina, Marian Tomczyk, Damian Wolan, 

Stanisława Żarkowska 

NIEOBECNI (3): Tomasz Dziemianko, Barbara Jaskot, Tomasz Wolan 

  

Ad. 5. W punkcie zapytania i wnioski mieszkańców nikt nie zabrał głosu. 

  

Ad. 6. W wolnych wnioskach i informacjach Przewodnicząca Rady poinformowała, że 11 grudnia wpłynęła 

skarga Prokuratora Rejonowego w Tarnobrzegu na uchwałę nr LXXVIII/642/2023 Rady Miejskiej w Nowej 
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Dębie z dnia 29 listopada 2023 roku w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych. Skarga została przekazana do radcy prawnego. 

Ponadto w związku z uwagą Mariana Tomczyka do protokołu z IX sesji odczytała zapis z protokołu oraz 

zapis z nagrania sesji i stwierdziła, że nieścisłość została wyjaśniona. 

Burmistrz Wiesław Ordon podziękował radnym za przyjęcie uchwały budżetowej i uchwał 

okołobudżetowych, za pracę komisjom merytorycznym, Komisji Budżetowej, za uwagi, które pojawiały się 

zarówno na komisjach, jak też i na dzisiejszej sesji, a także pani skarbnik za prace nad projektem budżetu. 

 

Ponadto w wolnych wnioskach głos zabrali radni: 

- Wojciech Kasica zwrócił się wykonanie remontu nawierzchni  ul. Drozdowskiej oraz uzupełnienia 

poboczy  ul. Strażackiej tłuczniem (przy zjeździe z drogi krajowej). 

- Marian Tomczyk zwrócił się o udzielenie informacji na temat stawek podatku rolnego i leśnego. 

- Stanisław Skimina poruszył sprawy dot.: opracowania planu przestrzennego zagospodarowania Chmielów 

Górny i w związku z tym przejęcia dróg od byłej kopalni Machów, wymiany sieci gazowej przy ulicy Górka, 

montażu barierki na rowie przy ulicy Wądół. 

- Damian Wolan poprosił o udostepnienie harmonogram odbioru odpadów na nadchodzący nowy rok, a także 

odnośnie uchwały, która dzisiaj została zdjęta z porządku sesji 

- Joanna Serafin zgłosiła sprawę remontu parkingu przy świetlicy oraz usuniętego żywopłotu przy budynku 

1-go Maja 3, gdzie obecnie parkują duże samochody i brak jest możliwości przejścia. 

 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Wiesław Ordon: 

- remont ul. Drozdowskiej zostanie wykonany po okresie zimowym, 

- pobocze ul. Strażackiej, musimy ustalić, czy to nie jest pas drogowy drogi krajowej, zaproponował aby 

sołtysi i przewodniczący podejmowali działania w powyższym zakresie w ramach otrzymywanego materiału 

do poprawy stanu dróg, 

– przejęcie dróg od byłej kopalni zaplanowane jest na rok 2025, 

- wymiana sieci gazowej do omówienia z dyrektorem PGNiG, 

- barierka przy ul. Wądół zostanie zamontowana, 

- harmonogram odbioru odpadów jest dostępny, jest dostarczany przez pracowników PGKiM, będzie 

dostępny również na stronie zarówno Gminy, jak i PGKiM, 

- nie znamy terminu otrzymania opinii, ale na pewno na kolejna sesje przedstawiony zostanie projekt 

uchwały w sprawie utworzenia pomnika przyrody składającego się ze 100 drzew na stulecie polskich lasów, 

- sprawy dot. remontu parkingu i przy budynku 1-go Maja 3 zostaną zrealizowane. 

Informację odnośnie stawek podatku przedstawiła Magdalena Skura. Podatek leśny ze stawki 72,03 zł uległ 

obniżeniu do kwoty 61,02 zł, a podatek rolny z kwoty 89,63zł  do kwoty 86,34 zł. 

  

Ad. 7. Przewodnicząca Rady poinformowała, że sprawozdanie burmistrza z realizacji uchwał Rady Miejskiej 

zostało zamieszczone na eSesji, celem zapoznania się przez radnych, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Radni nie zgłosili pytań do sprawozdania. 

  

Ad. 8. Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie między sesjami nie wpłynęła interpelacja 

i zapytanie radnych. 

  

Ad. 9. Przed zamknięcie obrad Beata Kosior złożyła życzenia szczęśliwego Nowego Roku oraz podziękowała 

za współpracę w roku bieżący, po czym ogłosiła zamknięcie XI sesji Rady Miejskiej w Nowej Dębie IX 

kadencji. 

Przewodnicząca Rady 

 

            Beata Kosior 

Sporządziła: Elżbieta Gil 


